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”Nyt fra bestyrelsen  -  17”  
  
 
Kære lodsejere, 
 
Bestyrelsen håber, at alle har haft en god sommer i det blandede danske sommervejr. Det har vi 
hver især også forsøgt at gøre, samtidig med at der har været opgaver, der skulle laves i forhold til 
at komme videre med digerenoveringen. 
 
Derfor dette nyhedsbrev for at orientere om status for arbejdet siden ”Nyt fra bestyrelsen – 16”. 
 
Baggrund 
 
Vores arbejde i bestyrelsen har taget sit afsæt i de beslutninger, der blev vedtaget på  
Generalforsamlingen den 30. maj 2021, hvor 

• Generalforsamlingen gav sin fulde opbakning til det arbejde der er udført i 2020, hvor det 
lykkedes at skaffe finansiering af de første 200 meter af kyst- og havdiget D1 

• Generalforsamlingen tilsluttede sig, at dette arbejde fortsættes, så vi hurtigst muligt kan få 
hele D1 færdigrenoveret og fremtidssikret. 

 
I 2020 anvendte vi bl.a. den opsparede katastrofefond og udefra kommende tilskud til at nå de 
200 meter. Men det betyder også, at vi står over for den udfordring, at vi både skal forsøge at 
genopbygge vores katastrofefond og sikre finansiering til at fortsætte arbejdet. 
 
Derfor havde bestyrelsen også stillet forslag om, at stigningen i lodsejerbidraget fra 6 kr. til 8 kr.  
blev gjort permanent, hvilket også var forudsætningen for det budgetforslag for 2022,  som 
bestyrelsen fremlagde. Generalforsamlingen godkendte enstemmigt.  
Den permanente forhøjelse af lodsejerbidraget gør det muligt både at fortsætte det igangværende 
arbejde og stille og roligt at genopbygge katastrofefonden – hvilket tager tid, da digelaget alene 
består af 40 matrikler.. 
 
Finansiering af etape 2 i 2021 
 
Bestyrelsen har siden generalforsamlingen arbejdet på at sikre finansieringen af etape 2 i 2021. Det 
har været en krævende opgave, men vi er nået langt: 

• Vi har fortsat arbejdet med at søge fonde. Vi afventer fortsat tilbagemeldinger på de 
ansøgninger vi har udarbejdet. 
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• Vi har gennemført den kampagne, som bestyrelsen fremlagde på generalforsamlingen, hvor 
vi har to indsatsområder: 
 
1) at hverve støttemedlemmer – det har været en stor succes, hvor der allerede nu er 

indsamlet ca. kr. 10.000. Stor tak til alle, der har bidraget med både små og store beløb.. 
2) at skaffe sponsoraftaler (Crowd Funding) - i alt er der besøgt mellem 50 og 60   

virksomheder,   hvoraf de fleste har været meget positive. En del har allerede indbetalt 
sponsorstøtte (i alt kr. 10.325,00) - andre har givet tilsagn om at ville støtte, men har 
endnu ikke indbetalt. 
Crowd-funding er en tidskrævende opgave, men når vi søger større fonde er det vigtigt 
at kunne demonstrere, at der er lokal opbakning omkring det arbejde Onsevig Digelag 
udfører. 

 
Forhandlinger med entreprenør, kommune og region 

 
Entreprenør Troels Jørgensen A/S 
 
Som vi redegjorde for i forbindelse med debatten omkring Formandens / Bestyrelsens beretning 
ved generalforsamlingen, kræver vores arbejde naturligvis forhandlinger med vores entreprenør. 
Det er gennemført over sommeren og forventes afsluttet ultimo august 2021. 
 
Med generalforsamlingens opbakning har vi valgt at fortsætte samarbejdet med Troels Jørgensen 
A/S (herefter kaldet TJ) - naturligvis under forudsætning af, at vi når til enighed om prisniveauet. 
Alternativet ville være en ny udbudsrunde, som er tidskrævende og forsinkende for arbejdet. 
Udfordringerne i vores forhandlinger med TJ har været, at udgangspunktet fra vores side helt fra 
start har været de økonomiske rammer, som vi aftalte med TJ i 2020.  
Det har vi levet op til, men virkeligheden er, at vi bliver mødt med stigende materialepriser og 
virksomhedsomkostninger totalt set. 
Vores mål er selvfølgelig at få forhandlet priserne ned til et for os realistisk niveau – og det ser ud 
til, at det stort set kan lykkes, men udgifterne må forventes at stige, og der vil derfor fortsat være 
behov for at søge økonomisk støtte fra flere sider. 
 
Lollands Kommune 
 
Vi har gennemført forhandlinger med Lolland Kommune, som har været meget imødekommende. 
Vi har bl.a. fået tilsagn om en kommunal mellemfinansiering. Det har flere fordele: 

• Vi kan fortsætte arbejdet allerede her i 2021 – og formentlig nå hele D1 i år. 

• Vi undgår de ellers forventede prisstigninger i de kommende år. 

• Vi skal ikke optage banklån og betale høje renter – vi kan holde det videre arbejde inden for  
Onsevig Digelags økonomiske rammer.  

• Ingen lodsejer påvirkes på nogen måde af denne løsning ud over at vi naturligvis alle fortsat 
bliver opkrævet det halvårlige lodsejerbidrag (baseret på kr. 8,00) via ejendomsskatten. 
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Andre samarbejdspartnere 
 
Vi er i løbende dialog med Region Sjælland og fonde for at tilføre yderligere økonomiske 
ressourcer til digeforbedringen / klimasikringen.  
 
Hvad sker der nu? 
 
Vi stiler mod at kunne genoptage arbejdet på D1 senest medio september 2021. Tidspunktet er 
valgt fordi en lang række aftaler først skulle forhandles på plads, inklusive det økonomiske 
fundament. 
 
Det har så gjort, at der har været fri adgang til D1 hele sommeren – og det ved vi, at mange er glade 
for. Men det stopper nu! 
 
Når byggepladsen bliver genetableret, vil alle de retningslinjer vi levede med i 2020 også blive 
genetableret. Det vil i praksis bl.a. sige: 

• At der ikke vil være adgang til arbejdsområdet, mens arbejdet pågår – det er en farlig 
arbejdsplads. 

• At der rundt om byggeområdet igen vil blive opstillet afspærringer – som skal respekteres. 

• At det må forventes at afspærringer og adgangsforbud på D1 vil fortsætte ud over selve 
byggeperioden. Dette fordi der sås nyt græs, som skal have mulighed for at vokse op og 
medvirke til at befæste diget. 

• At der igen efter aftale med Lolland Kommune, Politi og Entreprenør indføres 
fartbegrænsning på 30 km/timen i hele Onsevig. 

• At adgangsforbuddet til de bløde diger D2A, D2B, Stikdiget, og D3 skal respekteres. Det 
bliver det desværre ikke af alle, selvom det er velafmærket. 

• I forbindelse med genoptagelse at arbejdet på D1 vil der blive husstandsomdelt 
informationsmateriale til alle borgere i Onsevig. 

• Der vil også på et passende tidspunkt i byggeperioden blive lavet en fremvisning uden for 
arbejdstid. 

 
Vi håber på alles forståelse for de ovennævnte forholdsregler. - Det er dyrt at iværksætte 
forbedringer af diget, og de penge vi kan samle sammen, har vi en fælles forpligtigelse til at få det 
bedst mulige ud af. 
 
På bestyrelsens vegne 
Steen Bengtson 
Formand 
 
 
 
P.S. Husk, at du til hver en tid er velkommen til at kontakte et bestyrelsesmedlem for at høre 
nærmere – find vores navne på digelagets hjemmeside: Onsevig Digelag 
 

https://www.onsevigdigelag.dk/bestyrelse-kontakt

